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FLOORBALL DANMARKS A RSMØDE 
 

PULZION, Kolding d. 25. maj 2024 
 
 
Bestyrelsen: Steen Houman (SH), Claus Gormsen (CG), Lene Jakobsen (LJ), Sille Højbo Rasmussen 
(SHR), Rasmus Haslund (RH)  
 
Klubber: Benløse Floorball Club -  Thomas Brodersen (TB), Brønderslev Hot Shots - Peter Birkholt(PB) 
og Mathias, Copenhagen FC – Camilla Vitu, Esbjerg Sharks – Kenneth Falkesgaard(KF) og Thomas, FFK 
– Jesper Thøgersen (JT), Frederikshavn Blackhawks – Bjørn Fuglsang (BF), Helsingør Floorball Team – 
Nanna Borup (NB), HG Næstved Dragons – Troels Nielsen(TN) og Dan, Hvidovre Attack – Marie 
Krabbe(MK), Hørning Floorball Club – Henning Sejer Jakobsen (HSJ), Jægerspris Underducks – Ole 
Peltola (OP), Kolding KFUM – Linda Berg Johansen (LBJ) og Runa, Randers Raptors – Jesper 
Provstgaard (JP) og Kenneth, Rødovre Floorball Club – Carsten Provstgaard (CP), Strandby Elling 
Floorball – Kim Frillerhøj (KFr) og Rikke, Skanderborg Floorball – Henrik Bahne Sørensen (HBS), 
Skælskør Eagles Floorball - Jørgen Dedenroth (JD), Sunds Seahawks - Almind Spelling-Sørensen (ASS), 
Sæby Floorball Klub - Heine Bak (HB) og Simon, Sønderborg Fc -  , Team Aarhus Floorball – Louisa og 
Pernille -  Frederiksberg Floorball Klub - Allan Guldberg Frederiksberg Floorball klub - Aalborg Flyers 
Floorball Club – Peter, A rhus Floorball Klub – Peter Wulff(PW) 
 
Administrationen: Claus Winberg (CW) og Vibeke Falgren Vilger (VFV) 
 
Dirigent: Ole Blædel 
Referent: Vibeke Falgren Vilger 
 
 
Skælskør: Skælskør har indsendt forslag – hvorfor er de ikke medtaget? 
Steen Houman (SH) – de skal behandles pa  struktur- og budgetmøde. 
Rødovre:  der er demokratiske udfordringer med at kunne vælge en økonomiansvarlig pga tidsfrist  
FFK– vil have byttet rundt pa  punkt 5 og 6.  Der stemmes:  Dagsordenen fastholdes 
 
 
Godkendelse af dagsorden og repræsentanter.  
5 fra bestyrelsen og 23 klubber – 28 stemmeberettigede. 
 
Valg af dirigent og referent. 
Ole Blædel er valgt til dirigent. 
A rsmødet er indkaldt rettidigt og vi er beslutningsdygtige i forhold til FD´s love. 
Vibeke Falgren Vilger er valgt til referent. 
 
Bestyrelsen aflægger sin beretning.  
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SH: Vi har endnu ikke afviklet vores gæld til DIF. Vi har forbedret vores økonomi med 1 mio – vi har tre 
muligheder for at forbedre vores økonomi – det er la n hos DIF, eksterne sponsorer eller klubberne skal 
bidrage med mere. 
Bestyrelsen ønsker at nedsætte et kommercielt udvalg til at skaffe penge. 
 
Pr. 1. juni stopper vores kommunikationsmedarbejder og sa  kan der ikke skæres flere medarbejdere 
fra i forhold til vores aftale med DIF. 
Vi kan skippe vores landshold, men det vil være et skidt signal i forhold til IFF og vi vil fa  bøder, hvis vi 
trækker vores landshold. 
 
Vi ønsker et struktur- og budgetudvalg og ønsker at nedlægge Struktur- og budgetmødet. 
Alle forslag sendes til udvalget og der skal være 2 medlemmer fra klubberne og 3 fra bestyrelsen. 
Det giver bedre mening at have et udvalg end et a rligt møde og DIF har ingen indvendinger. 
Der er 9.165 medlemmer – vi ønsker 100 kr pr medlem fra klubber med mindst 50 medlemmer. 
Hvis vi ikke overholder vores tilbagebetalingsplan til DIF, sa  kan FD blive sat under administration. 
Skanderborg (HBS): Er det en da rlig ting at komme under administration? 
SH – Det er vel bedst at være herre i eget hus. 
Floorball Danmark skal have reetableret egenkapitalen – der skal afdrages gæld. 
Bestyrelsen peger pa  : 
151 klubber betaler 500 plus 100,- for 7.072  medlemmer.  
Turneringen skal vækste – MVP er vores turneringsværktøj. Der er bevilget 710.000,- kr til udvikling af 
MVP af DIF. 
Tak til sekretariat, klubber, alle de frivillige, som løftede opgaver til U19VM, Landsstævne, Final 4, og 
DM. 
 
Medlemstallene er stigende – pigesiden vækster. Der er 334 foreninger, som udbyder floorball. 
Vi fa r 1.000,- fra DIF for hver forening, der er medlem af FD. 
DIF ønsker at FD søger internationalt samarbejde. Vi søger derfor om at afvikle VM kval for kvinder. Vi 
har ikke pa taget os mange opgaver internationalt, sa  dette kan være en god opgave. 
Vi skal komme med input til DIFs strategi – fristen er i september. 
 
Herefter a bnes der for kommentarer: 
Der stilles mange spørgsma l til regnskabet, regnskabspraksis og økonomiske beslutninger. 
Regnskabet har været overraskende og man har taget de interne revisorers kommentarer til sig. 
I bestyrelsesreferaterne kan man se, at underskuddet øges for hvert møde. Man undrer sig over, at der 
ikke er noteret i beretningen, hvor man kunne spare. Der ytres utilfredshed med, at der ikke er 
spareplaner, at man har lavet et U17 landshold og at turen til Singapore ikke gik i nul som oplyst. 
SH – vi ser meget pa  økonomi og tager det alvorligt 
U17 bliver udgiftsneutralt. Bøden vi ellers ville have fa et, hvis vi ikke mødte op til mesterskabet i 
Singapore blev tilført pigerne pulje – resten betalte pigerne selv. 
 
Aftalen med DGI er opsagt. Pt er aftalen ikke endeligt pa  plads, men man ønsker ikke dobbelt 
produkter, men at man kan udbyde forskellige. Man ønsker en aftale, hvor det koster det samme, sa  der 
ikke konkurreres pa  priser. Men endnu er aftalen ikke pa  plads. 
 
 
Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse. 
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Da FD´s kasserer ikke deltager pa  a rsmødet fremlægger Claus Winberg regnskabet. 
Claus Winberg (CW):  Vi har fa et flere penge fra DIF end budgetteret. 300.000,- kr for minimotorik. 
Indtægter fra U19VM og landsstævnet. 
Udgifter – administration som budgetteret. 
Der er sparet pa  udvalg – turneringen har haft flere udgifter end ventet og det samme er gældende for 
eliten. Priserne er steget, men deltagerbeløbet er fast. 
Samlet har vi et underskud for a ret pa  263.000,- kr. 
Der er ma nedlig opfølgning og disse fremlægges for bestyrelsen. Der er overblik og styring. Ma let er at 
der ikke bruges flere penge end der er, men der er arvet en gæld, som der forsøges at fa  afviklet. Vi 
arbejder med nye sponsorer, men der er endnu ikke noget underskrevet og derfor ikke lagt i budgettet. 
 
 
Vi har fa et et bedre sponsorat fra Floorball fabrikken end fra Floorballcenteret. 
 
Der var mange spørgsma l fra klubberne og kritik af regnskabet.  
 
SH: Jeg har noteret at der er en kras kritik og der er et ønske om mere specifikke noter. Vi vil gerne 
have mere transparente noter. Sekretariatet er styrket.  
I har muligheden for ikke at godkende regnskabet og sa  ga r bestyrelsen af og det er I i jeres gode ret til. 
I kan ogsa  fortsætte med os og vi har taget jeres kritik efterretning – det er helt op til jer. 
En evt ny bestyrelse vil sidde med samme problemer. 
 
Ole Blædel: Afstemning. 17 for 5 imod. Regnskabet er godkendt. 
 
 
Fastsættelse af medlemskontingent. Bestyrelsen indstiller 100 kr pr. medlem for klubber med mindst 
50 medlemmer og 500kr for A-medlemsskabs klubber  
Det vedtages, at medlemskontingentet hæves fra 500,-kr pr klub til 1.500,- kr og 10 kr pr medlem. 
Dette er gældende for 2025 
 
   
Behandling af indkomne forslag. 
Forslag 1:  
Bestyrelsen indstiller, at man nedlægger struktur- og budgetmødet og laver et udvalg i stedet. 
Man samler input og debatterer alt med klubberne, indtil man na r frem til det færdige forsalg/produkt. 
Ønsket er at strømline tingene 
Der stilles forslag om at udvide udvalget til 4 klubrepræsentanter og 3 bestyrelsesmedlemmer. 
Ligeledes udtrykkes der ønske om at mødet ogsa  kan afholdes online.  Der er ikke stemning for en 
afskaffelse af Struktur- og budgetmødet. 
Det bliver derfor sa dan, at Benløses forslag støttes og mand fastholder mødet i november og er a ben 
overfor antallet af udvalgsmedlemmer. 
SH: Vi nedsætter gerne et udvalg med det samme. Vi kan sagtens vælge de personer, som ønsker at 
deltage eller sende en mail til alle klubber, sa  de kan komme med deres forslag. 
 
 
Ole Blædel: Vi stemmer for at kunne deltage online – vedtaget. 
Der stemmes ikke for et Struktur- og budgetudvalg i stedet for et Struktur- og budgetmøde. 
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Ligaudvalget er vedtaget. 
 
Forslag 3 
Motivation af Allan Guldberg. 
Det er kun gældende for herresiden. 
Der har været en bred gruppe af folk repræsenteret i arbejdsgruppen. 
Vi beholder en øst/vest kultur, men laver krydskampe mellem de bedst og næstbedste øst/vest. 
Turneringen planlægges for et helt a r 
Hvis man har et herreligahold, sa  skal man ogsa  have et pigehold 
Man skal byde ind pa  afvikling af kurser pa  træner- og dommersiden. 
Man skal kunne købe en vand eller snack og der skal stilles en samarit til stede – om det sa  blot er en 
holdleder med en ispose. 
SH: Bestyrelsen bakker op om udvalgets arbejde. Det er en løftestang til mange klubber. 
Der er brugt meget energi for at gennemarbejde forslaget. 
Hvidovre: Ros for inddragelse i processen. 
Enighed i at der er forskel mellem herrer og kvinder og det her kan give en endnu større forskel pa  
kvindesiden. Kvindeligaen er et svært problem pt 
Med alle de krav som stilles – skal der sidde en og følge op pa , om klubberne lever op til kravene. 
 
Ros til Allan. Der er god mening i de forslag der er blevet nævnt. Vi skal ikke være bange for kravene. 
Det er udviklingskrav. Vi skal fordre en udvikling og det kræver krav. 
 
 Forslag 3, 4, 5 og 7 er til afstemning. 
Ole Blædel: Afstemning: 
 Forslag 3: Vedtaget 
Forslag 4: Vedtaget 
Forslag 5: Vedtaget 
 
 Randers: Forslag 6 – der er en rød tra d i, at man rykker op og rykker ned.  For os, sa  er det afgørende, 
at vi holder fast i den struktur. Det vigtigste er ikke, hvad holdene hedder, men at man møder hold, som 
man spiller lige med. Vi skal have en styrkelse af 1. og 2. division. 
 
Ole Blædel: der stemmes om udsættelse af punkt 6 - nedstemt 
Forslag 6: Vedtaget 
Forslag 7: Vedtaget 
AG: Hvordan fa r man flere segmenter i sporten?  Hvordan fa r man nye hold med.  
Der skal udbydes flere produkter til den samlede pakke. Det er stadig kun en skitse. Det skal 
viderearbejdes i TU. Vi skal finde ud af hvad der virker, men det skal ind i reglementet, sa  vi kan 
arbejde videre med det.  
SH: Bestyrelsen støtter de her tiltag og synes det vil være en god ide til den kommende sæson. 
 
Ole Blædel: Der stemmes 
Forslag 8: Vedtaget 
Forslag 9: Vedtaget 
Forslag 10: Vedtaget 
Forslag 11: Vedtaget 
Forslag 12: Vedtaget 
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Forslag 13: Vedtaget 
 
Aalborg Flyers:  Det vil være godt at starte pokalturneringen noget før. Fra januar til sommerferien kan 
alle undtagen ligahold deltage. Efter sommerferie kan ligaholdene være med. I første halvdel skal man 
dømme kampene selv og prisen kan sættes ned til det halve. 
AG: Det kræver ingen ændring regelmæssigt. 
Aalborg Flyers: Alle skal kunne deltage. Ogsa  B-klubberne. 
Ole Blædel: Afstemning 
Forslag 14: Vedtaget 
 
Valg af formand, jf. stk. 4, 1. Steen Houman er pa  valg og villig til genvalg 
Steen er genvalgt 
Valg af næstformand, jf. stk. 4, 2.  
Ikke pa  valg 
Valg af økonomiansvarlig, jf. stk. 4, 1. Heidi Printzen genopstiller ikke.  
Heidi ønsker ikke at genopstille pga personlige forhold.  
SH har været i kontakt med en kommende økonomiansvarlig og beder om tilladelse fra 
repræsentantskabet til at udpege en ny. Det skal være en mand i forhold til DIFs regler. 
Indtil en ny er fundet er Claus Winberg konstitueret økonomiansvarlig. 
 
Ole Blædel: Der stemmes om mandat – vedtaget 
 
Valg af menige medlemmer til bestyrelsen, jf. stk. 4. Claus Gormsen træder ud af bestyrelsen indstiller 
Carina Frei til 1 a r Rasmus Haslund er villig til genvalg for 2 a r Sille Andersen er villig til genvalg for 2 
a r 
Carina Frei er valgt 
Rasmus Haslund er genvalgt 
Sille Andersen er genvalgt 
Valg af op til to suppleanter til bestyrelsen. Vakant 
 
 
Valg af medlemmer og suppleant til disciplinærudvalget, jf. § 12, stk. 1. Bestyrelsen indstiller Formand: 
Jens Albagaard, Medlem: Klaus Holze Thøgersen Medlem: Claus Gormsen Medlem: Laura de Fries 
Suppleant: Jannik Engelhardt 
Alle valgt 
 
 13) Valg af medlemmer og suppleant til appeludvalget, jf. § 14, stk. 1. Bestyrelsen indstiller.: 
 Peter Trinskjær, Jeanette Hyttel, Jonas Nordheim og Cecilie Saleja rvi  
Alle valgt 
 
Valg af statsautoriseret revisor, jf. § 10, stk. 3. Bestyrelsen indstiller Ernest &Young  
Alle valgt 
Valg af eventuel intern revisor. Bestyrelsen indstiller Stephan Grey og Jeppe Bisgaard  
Begge valgt 
 
Eventuelt 
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Allan Guldberg: Tak til alle der har medvirket i arbejdsgruppen og tak for input i dag. 
Ungdomsstrukturen: 
Der skal være en U17 og en U19 række – de udbydes og der skal være hold nok til begge rækker ellers 
fastholdes U18. 
Ligaspillere pa  19 a r skal ikke have dispensation til at spille pa  U18 – siden er dispensationsreglerne 
blevet at man kan styrke sit hold. Det er ikke tanken. Det er bredderækker. 
 
Der er flere hold tilmeldt i U17. 
Dispensation.  Hvordan kan man se, at der kun er en spiller pa  banen med dispensation ad gangen?  
VFV: Vi ha ber pa , at det kommer til at være synligt i MVP ellers skal dommerbordet være behjælpelige 
dermed.. 
Claus Gormsen takker for de mange a r i bestyrelsen 
SH takker for en lang dag  
 


